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Inleiding 
Gezien de vragen van de fractie van het CDA en een aantal reacties op social 
media is er enige onduidelijkheid bij sommigen van u over de relatie tussen de 
lopende Brede Maatschappelijke Discussie (BMD) over de ruimtelijke 
ontwikkelingen van Leusden na 2025 en de Regionale Ruimtelijke Visie 
waarover o.a. het AD (editie Amersfoortse Courant) van afgelopen zaterdag 
berichtte. Om die reden geven wij graag nog een nadere toelichting. Separaat 
zal natuurlijk op de gebruikelijke wijze antwoord worden gegeven op de door 
het CDA gestelde vragen. 
 
Regionaal Ruimtelijke Visie 
Door de 9 gemeenten in de regio Amersfoort wordt gezamenlijk nagedacht 
over de toekomst van onze regio op ruimtelijk gebied. Dat gaat niet alleen 
over woningbouw, maar ook over werkgebieden, infrastructuur etc. In het 
kader hiervan zijn diverse werkconferenties en informatiebijeenkomsten 
georganiseerd o.a. voor raadsleden uit alle betrokken gemeenten, laatstelijk 
bij ISVW in Leusden. In deze conferenties is geconstateerd dat er in onze 
regio een druk op de woningmarkt komt na 2030, van ca 12.000 woningen. 
Dat betekent dat er naast de reguliere behoefte voor de groei van de eigen 
bevolking een behoefte is aan woningen voor instroom van inwoners elders 
uit Nederland. In het Bestuurlijk Overleg Ruimte en Wonen (BORW) van de 9 
gemeenten is op basis van onderzoek geconstateerd dat de behoefte aan 
deze woningen zich vooral zal manifesteren langs de infrastructuurassen A28/ 
A1 en het spoor en dus in de gemeenten Amersfoort, Soest, Leusden en 
Nijkerk. Tevens is afgesproken dat de raden van de gemeenten zich voor de 
zomer via een zienswijze zullen moeten uitspreken over de wenselijkheid van 
deze ontwikkeling in hun gemeente. Op deze wijze wordt in de visie met de 
wensen van alle gemeenteraden rekening gehouden. 
 
Brede Maatschappelijke Discussie 
Op 6 juni 2016 is de woonvisie in de gemeenteraad vastgesteld. Daarbij is 
een amendement aangenomen door de gemeenteraad waarin is besloten om 
een brede maatschappelijke discussie te organiseren met de inwoners van 
Leusden en Achterveld over de toekomst van Leusden. Op deze wijze kan de 
raad in onze ogen komen tot een afgewogen oordeelsvorming over dit 
complexe thema. Wij staan daarbij een brede meningsvorming voor ogen met 
een internetpeiling, bijeenkomsten en straatinterviews. Uiteraard zal de 
standpuntbepaling van de raad ook de basis vormen voor het standpunt van 
de raad over de plek van Leusden in de discussie over de Regionale 
Ruimtelijke Visie. 
 
In de door het college geschetste scenario's 1 t/m 4 is rekening gehouden met 
een groei van Leusden, die is gebaseerd op de ontwikkeling zoals hierboven 



bedoeld in de RRV (scenario 4), maar ook met de situatie dat Leusden alleen 
groeit voor eigen behoefte (scenario's 2 en 3) en ook met het scenario van 0 -
groei (scenario 1). 
 
Samenvattend en vervolg 
De brede maatschappelijke discussie is bedoeld om een visie te ontwikkelen 
op de ontwikkeling van Leusden op de langere termijn binnen onze eigen 
omgevingsvisie. Daarnaast wordt informatie uit de brede maatschappelijke 
discussie gebruikt om een reactie te geven op de visie vanuit de regio die 
Leusden als potentiële groeikern ziet.  
 
Om die reden is de tijdsplanning over de meningsvorming over de scenario's 
in de BMD  bewust zo ingestoken dat de gemeenteraad haar standpunt kan 
meenemen in relatie tot de discussie over de Regionale Ruimtelijke Visie. In 
juli neemt de raad een besluit over de brede maatschappelijke discussie en 
geeft daarna een zienswijze over de regionale ruimtelijke visie. 
 
Het college heeft nu dus nog geen keuzes gemaakt voor een scenario uit de 
BMD. Na de verwerking van alle inspraak zal het college met een voorstel 
voor een scenario naar u toekomen, zoals al eerder via een tijdschema is 
gecommuniceerd. Dit voorstel zal aan de raad worden voorgelegd omdat de 
uiteindelijk scenariokeuze bij de gemeenteraad ligt.  De uitkomst hiervan zal 
verwoord worden in de reactie van de raad/college op de Regionale 
Ruimtelijke Visie. 
 
 

 
 


